
Sejl og motorbådsklubben GRØNSUND SMG  

BESTYRELSESMØDE 

6.maj 2024. KL.17.00 i klubhuset 
 

Referat 

 

 

1. Orientering fra formanden 

a) Byggeprojektet ved mastehuset, nyt ift. havnen, ift. kommunen, ift. byggeriets pris, 

byggeriets omfang, nyt ift. finansiering: 

 

Der endnu ikke svar fra kommunen. Sagsbehandlingstid er annonceret til 88 dage. 

Ansøgningen blev sendt ind i februar 2024. Byggeriets pris var estimeret til 1 mio., men efter 

specificeret tilbud er det klart, at prisen bliver noget højere. Den lyder nu på 1,7 mio. samlet. 

Bestyrelsen forventer, at prisen kan reduceres ved at SMG selv står for del-entrepriser. SMG 

søger ikke finansiering fra fonde før byggetilladelsen foreligger. 

  

b) Varmepumpen, status på skift: 

Varmepumpen er købt og installeret i klubhuset. Der er en klar besparelse i strøm ift. den 

gamle. 

 

c) Mastekran-styrehåndtag, status på indkøb: 

Der er købt nyt styrehåndtag til mastekranen. Det gamle var stået af. Prisen ligger normal på 

omkring 5000-6000,- kr, men held og dygtighed er resulteret i at klubben har fået det for 

under en tredjedel af prisen. Klubben har et i reserve. 

 

d) Koordineret søsætning 19.april, status og evaluering: 

Søsætning gik hurtigt på pladsen. Man var færdig kl. 16.00. Prisen blev holdt på de 600,- kr. 

Det skyldes, at det er gode folk der er på og at bådejerne er klar. Både der skulle køres måtte 

udsættes en uge på grund af teknisk fejl ved kranen, men også den søsætning blev afviklet 

meget hurtigt, man var færdig ved middagstid. 

 

e) Arbejdsdag status/eftertanker: 

Arbejdsdagen havde stor opbakning, der var ca. 30 medlemmer fremmødt på dagen. 

Opgaverne blev løst. Og der blev opdaget nye behov: Hegn. Bestyrelsen drøftede og 

besluttede at hegnet ved rampen skal udskiftes. Der er tale om to fag, som kan laves med 

composit planker. På sigt skal hegnet på terrassen skiftes. En overvejelse går der på et lavt 

hegn i composittræ med hærdet glas oven over, som skaber læ på terrassen uden at tage 

udsigten. 

Desuden skal vandvarmeren tjekkes og have skiftet anode, samt renses for kalk. 

 

f) Standerhejsning status/eftertanker: 

Standerhejsningen havde stort fremmøde, der var over 50 medlemmer. Det var en fin 

ceremoni med formandens tale, fællessang og to trompeter. Dansk Søredning var til stede og 

demonstrerede en redning. Det var Jens fra SMG, der var den 'forulykkede'. 

 

 

 



g) Andre tanker og tiltag: 

Bestyrelsen besluttede at anskaffe en 'booster', så bådejere hvis båd har flade batterier, har 

mulighed for at starte motoren alligevel. Den kommer til at blive en del af SMG’s værktøjer, 

som medlemmer kan anvende. 

Bestyrelsen ser gerne, at medlemmer, som har ideer om aktiviteter eller tiltag, sender dem til 

bestyrelsen, og dette gerne nogle uger før bestyrelsesmødet, hvis muligt. Næstkommende 

bestyrelsesmøde fremgår af seneste mødereferat som findes på SMG's hjemmesiden. 

 

 

2. Orientering fra bestyrelsen 

a) Kapsejladsudvalg 

Hvad er sket siden sidst: Status, tiltag og aktiviteter: 

 

Kapsejladsudvalget i SMG har mødtes med Bogø og tilrettelagt sæsonens kapsejlads med 

sejladsbestemmelser og plan. Som noget nyt flyttes startlinjen længere mod øst. Det giver 

bedre forhold for dommerne, når starterne foregår fra østmolen. Sejladssæsonen begynder 

1.maj med skippermøde og 1.sejlads 8.maj. 

b) SUP-afdeling 

Hvad er sket siden sidst: Status, tiltag og aktiviteter: 

 

SUP sæsonen begynder 13.maj. Der er lavet plakater til skolen, samt instruktørtrøjer. To 

medlemmer kommer på instruktørkursus. Sæsonen planlægges afviklet med to dage om ugen, 

dog kun en dag i sommerferieperioden. Det vil være en god ide, at plakaten kommer på FB og 

Hjemmesiden. Senere laves introvideo sammen med DGI. 

c) Ungdomsafdeling 

Hvad er sket siden sidst: Status, tiltag og aktiviteter: 

 

Ungdomsafdelingen oplever stor tilgang af nye sejlere og man er nu næsten der, hvor man 

gerne vil være, ca. 20 børn med forældre. Det er vigtigt at sikre både kvalitet og kontinuitet 

omkring frivillige, forældre og unge sejlere. Det handler om kontinuitet i ungdomsarbejdet, 

som en integreret del af klublivet, så der er en rød tråd i tilbuddene til børnene og de unge. 

Ungdomsafdelingen har derfor som ambition at arbejde hen mod en UNG KLUB-certificering, 

som er en certificering af Dansk Sejlunion. Selve processen henimod certificeringen er et 

redskab til at sikre rammer og vilkår for ungdomsarbejdet. En certificering involverer ikke blot 

ungdomsafdelingen, men hele klubben. 

 

Bestyrelsen drøftede muligheden for det udvidede engagement i ungdomsarbejdet. Bestyrelsen 

ønsker at drøfte ambitionerne igen på senere møder. Vurderingen er umiddelbart, at klubben 

er langt med det arbejde, der allerede foregår i Ungdomsafdelingen. En certificering kan være 

et godt mål at arbejde henimod, måske i et 2-3 årigt perspektiv. Det er driften der bliver 

udfordringen, kontinuiteten. En overvejelse er også, at det ikke er et 'must' at blive 

certificeret, men blot at arbejde henimod det. Det er vigtigt for bestyrelsen, at certificering 

ikke modvirker bredde. Bestyrelsen vurderer, at en certificering kræver en solid forankring af 

ungdomsarbejdet i klubben, stabilitet, herunder formentlig større bemanding. Og der udestår 

formentlig nogle vedtægtsændringer og en præcisering af budgetansvar. Som nævnt vil 

bestyrelsen drøfte perspektiverne igen. Et første skridt vil være at få sejlunionens 

klubkonsulent på besøg til at fortælle om, hvad det samlet set indebærer. 

 



d) Andre udvalg / arbejdsgrupper 

Møde med Bogø Sejlklub om klubudvikling i april: SMG mødtes med Bogø sejlklub om 

klubudvikling. Bogø står overfor udfordringer, der minder om dem SMG har stået overfor ift. 

aldersudvikling, medlemmer og aktiviteter, derfor blev SMG (Per og Mogens) inviteret til at 

fortælle om SMG’s tiltag og erfaringer til bestyrelsen i Bogø. Det var et fint møde. 

 

DGI Årsmøde i april: Per og Mogens deltog på DGI's Årsmøde (generalforsamling) i Præstø. 

Det var givtigt at opleve hvordan en organisation som DGI fungerede i den sammenhæng: 

Stort engagement, jordforbindelse og fodfejl som vi kender dem. 

 

 

3. Økonomi  

Kassebeholdning kr. 171.799,-. 

Medlemstallet er på 249. Det svinger over året men synes at stabilisere sig omkring 250. 

Venteliste: Der er 16 på ventelisten. 

 

 

4. Eventuelt  

Intet 

 

 

5. Næste møde 

7.oktober 17.00-19.00 i klubhuset. 

 


